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бы соединяет в себе важнейшие либеральные ценности и выступает условием их реализации. Европа выработала и
технологии толерантности, причем не показательной, а повседневной - незаметные, безыскусные, незамысловатые,
но, тем не менее, проверенные жизнью и очень действенные. Их освоение является основой социокультурного взаи-
модействия в современных условиях.

Everyday tolerance as socio-cultural strategy of interaction in the globalisation age
In globalization time affectivity of union in economic, politic, social spheres one should not doubt about. As for expedient of
such processes in cultural sphere, it's quiet doubtful. Comparing to other social practice spheres culture specific proposes
specialized means of integration. The most colorful example of new association is Europe Union. Globalization is considered
not just as special type of capitalism spreading and homogenization of world space here. It is certain adaptation for local con-
ditions of cultural elements, based on tradition, which helps to keep heterogeneous in homogeneous European space. This is
tolerance principle. It is reflected in contemporary Europe motto: "We're different, but not strangers".
New conditions suppose that traditional liberal importance, values, devotion, which the Europeans have been keeping for 4
centuries already, acquire deeper sense.

Valuable dominate is tolerance. It is as if joining the most important liberal values, being a condition of their realization.
Europe has produced tolerance technologies as well, They are not demonstration, but everyday - imperceptible, non-artistic,
uncomplicated, confirmed by the life and very useful though. Their assimilation is the base of socio-cultural interaction in
nowadays conditions.

Латыпов Ильдар Абдулхаевич // Dr. lldar Latypov
Удмуртский государственный университет, кафедра социологии коммуникаций; кандидат философских наук, доцент

Соотношение духовной собственности и информационной культуры
Актуальность исследования связана с формированием информационного общества, в котором возрастает значение
информационной культуры и интеллектуальной собственности. Информационная культура в современном обществе
становится наиболее рациональным видом духовной культуры, связанным с информационной деятельностью.
Интеллектуальная собственность рассматривается как юридически защищаемый вид духовной собственности в ра-
ционально-инновационной творческой деятельности (понятие духовной собственности без строгого определения
было введено Гегелем в «Философии права» в дополнение к вещной собственности).
Духовная собственность понимается как вид собственности, характеризующий уникальную форму объективного вы-
ражения собственных духовных ценностей отдельных субъектов интеллектуальной деятельности и творческих кол-
лективов в духовном производстве (и в производстве информации); духовная собственность является одной из основ
формирования информационной культуры.

Correlation of spiritual property and information culture
Actuality of this research is connected with the informational society formation in which the meaning of information culture
and of intellectual property grow. Informational culture in the modern society becomes the most rational kind of spiritual
culture connected with the informational activity.
Intellectual property is rated as juridically defended kind of spiritual property in rational-innovative creative activity (the term
of spiritual property without any strict determination was introduced by Hegel in "Philosophy of Law" as an addition to prop-
erty on things).
Spiritual property is understood as a kind of property characterizing unique form of individual intellectual's or of creative col-
lective's objective expression of own spiritual values (of cultural wealth) in a spiritual production (and in informational produc-
tion); spiritual property is one of the foundations of informational culture formation.

Адров Валерий Михайлович // Dr. Valery Adrov
Московский институт государственного и корпоративного управления, кафедра философии; кандидат философских наук,
доцент

Культурологические последствия информатизации
Вступление человечества в информационную эпоху отражается на всех сторонах его жизни. Информатизация при-
дает всем направлениям культурной деятельности такое своеобразное оформление, что в некоторых случаях можно
говорить о новых формах культуры. Кроме того, уже возник новый вид культуры - информационная культура, на-
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